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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Létezik-e a bejelentett tűzifa-exporttilalom?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
 
Ön 2022. augusztus 9-én közleményben jelentette be, hogy a kormány kiviteli tilalmat rendel el a
tűzifára  is,  más  energiahordozók mellett.  Ahogy az  Agrárminisztérium közleményében írta:  „A
háború és a brüsszeli szankciók okozta energiaválság miatt a kormány kiviteli tilalmat rendel el az
energiahordozókra, így a tűzifára is.”
 
Az akkori kormányrendelet azonban – az Ön állításával ellentétben – valójában nem tiltotta meg a
tűzifa exportját. Az azóta is akadálytalanul zajlik, ráadásul a minisztérium tudtával és engedélyével.
 
A magyar erdőkre leselkedő egyik legnagyobb veszély a kormány azon terve, hogy az elhibázott
energiapolitikája miatti energiahiányt részben a magyar erdőkből csillapítsa, plusz kitermeléssel.
Emiatt  született  nyáron  a  tűzifa  rendelet  is,  ami  az  erdők  épségét  védő  szabályokat  próbálta
fellazítani. Iskolákat és más intézményeket állítottak át fafűtésre, attól félve, hogy nem jön majd az
orosz gáz.
 
A növekvő igényeket és az erdőkre nehezedő nyomást csökkenthette volna az export felfüggesztése,
és belföldi felhasználásra történő irányítása. Ezzel az LMP egyetértett, sőt szükségesnek is tartotta
volna. Még tovább menve, meggyőződésünk, hogy a hazai fakitermelésnek a hazai igényeket és
feldolgozóipart kell kiszolgálnia, és nem szabad nyersanyagexporttá válnia, hiszen egyáltalán nem
bővelkedünk fölösleges faanyaggal.
 
Az  Átlátszó  internetes  portál  adatigénylése  nyomán  az  derült  ki,  hogy  november  végéig  az
exporttilalmat egyetlen esetben sem érvényesítette a minisztérium.



 

A szóban forgó kormányrendelet  azt  mondja ki,  hogy a tűzifa,  faforgács,  fűrészpor,  fahulladék,
brikett  és  pellet  a  Nemzeti  Élelmiszerlánc-biztonsági  Hivatalhoz  (NÉBIH)  történő  bejelentést
követően értékesíthető külföldre, illetve vihető ki az országból augusztus 9-étől.

 

A  NÉBIH  a  bejelentést  továbbítja  az  Agrárminisztérium  részére,  amely  megvizsgálja,  hogy
veszélyezteti-e  a  közellátást  vagy  jelent-e  kockázatot  az  energiaellátás  biztonságára  nézve  a  fa
külföldre  történő  kivitele.  Ha  a  minisztérium  úgy  ítéli  meg,  hogy  igen,  akkor  az  államnak
elővásárlási joga van az adott faanyagra valamelyik állami erdészeten keresztül.

 

A fentiek alapján kérdezem Miniszter urat:

 

1. Hány köbméter vagy tonna, a rendeletben nevesített faanyag exportjára adtak engedélyt 2022.
augusztus 9. óta? Ezek mely tájegységekről származtak?

 

2.  Az  Agrárminisztérium mi  alapján,  milyen  szempontok  szerint  dönt  arról,  hogy  egy  kiviteli
engedélykérelem  veszélyezteti-e  a  közellátást  vagy  jelent-e  kockázatot  az  energiaellátás
biztonságára nézve?

 

3.  Miért  nem  érvényesítette  vásárlási  vagy  elővásárlási  jogát  egyetlen  esetben  sem  az
Agrárminisztérium?

 

4.  Volt-e  olyan  kérelem,  amit  állami  erdőket  kezelő  erdészeti  részvénytársaság  (azaz  állami
erdőgazdaság) adott be?

 

Válaszát várva.

 

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2023.04.05.
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